



## **ACTA DEL PLENARI DEL CONSELL MUNICIPAL LGTBI**

**Dijous 4 de febrer de 2016, 16:30 hores.**  
**LLOC: Sala Martí l'Humà, Plaça del Rei, 1.**

### **ORDRE DEL DIA**

- 1.- Salutació i benvinguda
- 2.- Lectura d'excuses i delegacions i aprovació, si s'escau, de l'acta anterior
- 3.- Presentació de les entitats que es volen incorporar al CM
- 4.- Renovació de la vice-presidència i la composició de la Permanent
- 5.- Presentació del procés participatiu del PAM
- 6.- Informació nova organització
- 7.- Breu informació dels projectes en marxa
- 8.- Temes a proposta de les entitats
  - Per part del FAGC:
    - . Informació sobre els darrers casos de Lgtbifòbia a Barcelona.
    - . Proposta de creació d'un grup de treball per al seguiment de la Llei 11/2014
  - Per part d'Enllaç:
    - . Habitatge i Persones Grans LGTBI
- 9.- Torn obert de paraules



## **ASSISTENTS**

Agustín, Andreu	Pla Municipal per al col·lectiu Lesbià, Gai, Bisexual i Transsexual.
Araneda, Rodrigo	Associació Catalana per la Integració d'Homosexuals, Bisexuals i Transsexuals Immigrants. ACATHI
Barceló, Maria	Grup Municipal C's
Benedí, Montserrat	Grup Municipal ERC
Blanco, Paulina	Fundació Privada Enllaç
Cañadas, Laura	CJB
De Haro, Raquel	CCOO Barcelonès
Frasso, Martin	NASIJ
Galofré Pol	Espai Trans-Intersex
Gas, Maria	Directora de Cicle de Vida, Feminismes i LGTBI
Gómez, Josep M <sup>a</sup>	ICV
Igual, Joan	Associació Catalana d'Empreses per a Gais i Lesbianes (ACEGAL)
Jiménez, Lluïsa	Àrea LGTBI Generalitat de Catalunya
Llop, Mar	GENEREM
Llopart, Irma	Associació Cristiana de Gais i Lesbianes de Catalunya (ACGIL)
Medrano, Pilar	VICEPRESIDENTA ASSOCIATIVA
Melenchón, Bàrbara	Cap Dep. Feminismes i LGTBI
Meyer, Jean Sebastien	STOP SIDA
Pallàs, Emília	Participació Social - Ajuntament Barcelona
Pascual, Òscar	Esquerra Republicana de Catalunya (ERC)
Pérez, Laura	PRESIDENTA, Regidora de Cicle de Vida, Feminismes i LGTBI
Piñeiro, Eloisa	Barcelona en Comú
Pujol, Ferran	Projecte dels NOMS-HISPANOSIDA
Rodríguez, Eugeni	FAGC - Front d'Alliberament Gai de Catalunya
Roqueta, Joaquim	Gais Positius
Rovira, Maria	Grup Municipal CUP
Ruiz, Emilio	Casal LAMBDA
Sáez, Meritxell	Dep. Feminismes i LGTBI
Sala, Pere	Secretari del Consell
Sánchez, Gemma	ACORD
Schoofs, Jaques	Panteres Grogues
Vila, Francina	Grup Municipal CIU



**Àrea de Drets Socials**  
**Consell Municipal LGTBI**  
València, 344, 5<sup>a</sup>  
08009 Barcelona  
Telèfon – 93 413 26 72

## **DELEGACIONS**

Andrés, Carmen	Grup Municipal PSC - DELEGA en: Josep Barberà
Arcarons, Jordi	Convergais - DELEGA en: Joan Rodríguez
Delamare, Ivan	Associació Universitària "Sin Vergüenza" - DELEGA en: Pol Galofré
Esteller, Àngels	Grup Municipal PP – DELEGA – M <sup>a</sup> José Ortiz.
Eres, José Benito	Grup d'Amics Gais, Lesbianes, Transsexuals i Bisexuals (GAG) - DELEGA en: Nadia Aroca
Lacasta, Alberto	PSC - DELEGA en: Nacho Cano
Martin, Gabriel J.	AFIRMAT - DELEGA en: Paula Alcaide
Mellinas, José	Associació de Pares i Mares de Gais i Lesbianes, AMPGIL - DELEGA en: Josep Muñoz
Rovira, Pep	JSC - DELEGA en: Nil López

## **EXCUSES**

Barrafont, Joana	BarceDona
Espejo, Beatriz	Col·lectiu Transsexual de Catalunya (CTC)
Estella, Marta	Grup de lesbianes Feministes
González, Manel	Associació de Gais i Lesbianes Polícies (GAYLESPOL)
León, Andrés	Arco Iris
Martín, Silvia	Agència de Salut Pública
Moliné, Josep M <sup>a</sup>	Unió de Joves
Parés, Natalia	Associació Investigació i Suport de la Identitat i Orientació Sexual (AISIOS)
Pujolàs, Joan	Comissió Unitària 28 de juny
Ribes, Josep	BEARCELONA
Salcedo, Òscar	Joventut Nacionalista de Catalunya (JNC)
Sanz, Miguel Àngel	Ens Entenem

## **CONVIDADES**

Galofré, Pol	Espai Trans-Intersex
Piñeiro, Elosia	Eix de Gènere i Diversitat Sexual de Barcelona en Comú
Frasso, Martín	Nasij



S'inicia la sessió a les 16:45 hores amb la salutació de la presidenta del Consell, la Ima. Sra. Laura Pérez Castaño.

Informa que la sessió d'avui s'ha preparat amb secretaria i vicepresidència per adequar millors els temps dedicat al torn de paraules. Recorda que des del darrer Consell Plenari s'han celebrat dies prou importants con el Dia Internacional contra la Sida, l'Octubre Trans, manifestacions on s'ha trobat amb persones que estan aquí i diu que vol que aquest espai s'aprofiti. També vol agrair la mobilització ciutadana que s'ha produït aquesta darrera setmana, en la qual molts dels presents han estat donant el seu recolzament a l'Ajuntament en relació a la manifestació ultra feixista ta que a través de xarxes s'havia convocat de forma transnacional, diu que totes les forces polítiques i entitats s'han posat a disposició de l'Ajuntament que havia fet un informe per evitar què es pogués fer cas que demanessin permís. Per tant, agraeix aquesta disposició de treball conjunt. Informa que avui han rebut la notícia que s'ha desconvocat, entén que gràcies a la pressió social la qual cosa celebra, tot i així creu que és un tema que no és pot oblidar.

Segueix la seva intervenció dient que avui vol comentar un parell de temes. El primer és la resposta que l'alcaldesa d'aquest govern ha donat al Síndic de Greuges, en relació a una sol·licitud d'un expedient que va néixer en aquest Consell al novembre de 2014, en relació a la negativa d'un regidor municipal a casar en matrimoni persones del mateix sexe, al·legant objecció de consciència per no celebrar-los. Davant d'això, el govern avui ha anunciat a tots els grups municipals que aquella regidora o regidor que es negui a casar-les, no podrà casar ningú i se li retirarà la delegació per via del decret en què aquesta es produeix, tot i que pel moment no es té consciència que existeix algun cas en el nou consistori, però ho comenta com informació per a tothom.

Continua la intervenció dient que un altra tema que han estat treballant, i que és tocarà i aprofundirà en el torn de paraules, és la proposta d'elaboració un informe d'implementació de la llei catalana contra la lgtbifòbia. Aquest informe es vol treballar el consens amb tots els grups polítics convocant-los aquest mes a treballar en una taula. Creu que és important que del Consell surti una comissió que pugui recolzar i treballar conjuntament per l'informe inicial però també en les polítiques que es van tirant endavant en aquest Ajuntament per a la implementació completa d'aquesta llei.

Pel que al llibre comentat en el darrer plenari i les empreses, a més del Corte Inglés, la Casa del Llibre i FNAC que l'estan venent, també d'altres de contingut homòfob, diu que al fer l'acció conjunta amb la Generalitat s'han adonat que ja no s'està venent. També s'ha constatat que a nivell



d'administració com Ajuntament no es té gaire marge de fer res amb les llibreries però creu que es poden fer i treballar amb altres instàncies tant a reunions, escrits, exigències explícites, tant amb el Ministeri de Cultura que és qui fa o permet la venda i els continguts i per tant s'hi poden adreçar també explicant la llei i quin és el marc legal que s'està defensant o també demanar un protocol, també hi ha altres vies com ara la Camara de Comerç del Llibre de Catalunya. Entenent què les competències de l'Ajuntament de Barcelona, cal que sigui una comissió per anar conjuntament com a Consell i Ajuntament a altres instàncies a demanar contundència i de manera preventiva per què no ens tornem a trobar, com a passat altres vegades, llibres amb aquests continguts a la venda.

Segueix la intervenció dient que una darrera cosa que informarà és que avui es té una proposta d'ubicació del Centre de Recursos LGTBI. Diu que s'ha parlat de fer un plenari extraordinari per tractar el tema per què pensa que es mereix un espai per a poder debatre. Pensa que ara hi ha una participació i que s'està aprofundint per tenir el funcional definitiu, parlant amb la Plataforma i amb d'altres entitats i està esperançada en poder obrir les portes el més aviat possible. Diu què si és vàlides aquesta ubicació, d'un local de 1300 metres quadrats al carrer Compte Borrell, en el proper Plenari es podria tancar el tema. Diu que ha entès la premura per acabar aquest tema amb la satisfacció de totes i de tots. Diu que s'han visitat molts espais amb l'ajuda de Patrimoni i que fan aquesta aposta tècnica i política per què pensen que és una bona opció i convidarà a les entitats de la Plataforma, que han liderat aquest tema, i altres dues o tres entitats a consideració, a visitar el local per avançar d'una manera definitiva cap a la rehabilitació i mentre tant, especificar quins seran els serveis, etc... que es prestaran per a tota la ciutat de Barcelona.

A continuació secretaria informa dels punts que tenim per tractar a la sessió d'avui seguint l'ordre del dia proposat i es dóna lectura a les excuses i delegacions tal i com figura a l'inici.

Pel que fa a l'acta del darrer plenari s'aprova sense esmenes.

En la seva intervenció secretaria demana disculpes per les fallides en tramitació de la convocatòria per mail a propòsit del canvi de servidor de correu. Dóna pas a la presentació de les sol·licituds per formar part del Consell.

Intervé el Sr. Pol Galofré en representació de l'Espai Trans. Diu que no és una associació o entitat creada legalment sinó que és simplement un espai de trobada que, des de fa 8 anys, és va duent terme per part de diverses



persones trans i que ara mateix qui ho gestiona i dinamitzat són ell mateix i el Sr. Miquel Missé. Explica que és un espai per oferir un lloc de trobada per a persones trans, amics i familiars, fora d'hospitals i fora d'espais de consum. Es troben, parlen i organitzen diferents activitats i a part, des de fa uns anys, paral·lelament tenen un espai per a familiars, sobre tot per a pares i mares de persones trans que venen i comparteixen els seus neguits pel fet que els seus fills estiguin transitant.

A continuació intervé la Sra. Eloisa Piñeiro, en representació de Eix de Gènere i Diversitat Sexual de Barcelona en Comú, com a partit polític. Informa que tenen un eix que està treballant temes de feminisme i diversitats sexuals, diu que són al voltant de 10 – 15 persones que fan reunions aproximadament cada 15 dies i que el què fan és, fer feina de seguiment de la regidoria de cicle de vida, feminismes i LGTBI i del programa de govern i fan propostes en aquestes matèries. Acaba donant les gràcies per l'acollida.

Intervé seguidament el Sr. Martín Frasso en representació de Nasij, col·lectiu que tracta temes de diversitat sexual i de gènere a l'Islam. Informa que no estan constituïts com una associació i que són un col·lectiu que treballa a través d'ACATHI bàsicament en dos eixos principals, el foment de la consciència sobre els discursos islamofobs tant fora com a dins dels propis col·lectius lgtb i per altre, fomenten el diàleg entre persones musulmanes sobre diversitat sexual i de gènere per a trencar estereotips o per a facilitar la conciliació entre identitat o inquietuds espirituals i inquietuds identitàries de gènere i sexualitat. Pensen que és bastant important formar part del Consell, sobre tot per què veuen que el principal problema que s'estan trobant és que hi ha un matis islamofob en moltes iniciatives de caràcter LGTB tant a nivell de Barcelona, Europa i a nivell global, bàsicament per què moltes vegades s'entén la llibertat d'expressió identitària en oposició l'idea de religió i espiritualitat i les entitats que estiguin aquí en representació d'altres confessions pensa que ho entendran.

S'obra un torn de paraules.

Intervé el Sr. Joaquim Roqueta, dóna la benvinguda als grups i entitats. Diu que repassant el reglament, tot i està d'acord que s'incorporin, caldria revisar o canviar-lo en el sentit que parla d'associacions i també per què poden haver-n'hi d'altres a la ciutat que no sent-ho tampoc coneixent aquesta ambigüitat i que sí en poden formar part. Demana aclariment si l'Espai Trans també té a veure amb Barcelona en Comú.

Se li respon que no, que ha estat un error en la tramesa dels mails.



Intervé el Sr. Joan Igual. Diu que la seva intervenció va en la mateixa línia de l'expressada pel Sr. Joaquim Roqueta i que, per costum és més legalista en aquestes coses i entén que s'ha de canviar el reglament o alguna cosa falla, i que també s'havia de modificar per altres coses i s'hauria de fer. Altres grups no es constitueixen legalment per què té despeses i una sèrie de condicionants bastants durs i que el què sí és cert és que si obrim, també s'hauria d'admetre a participar al Consell persones pel seu grau d'implicació dins la comunitat, com passa per exemple al Consell de Ciutat.

Secretaria recorda que la renovació del Reglament ja ha estat plantejada i se'n espera la seva creació. El Sr. Pere Sala diu que per entendre la manera que el reglament suporta millor la incorporació d'aquest grups hores d'ara ens hem de remetre a la lletra e) de l'apartat de composició del Plenari, i què es podrien incorporar com a membres del Consell sense dret a vot fins a què es resolgui votar de nou per escollir les 10 d'aquest sector que sí tindrien dret a vot. Es procedeix a la lectura del literal de l'article i s'acorda que així es farà.

Intervé la Sra. Gema Sánchez, en línia amb les intervencions anteriors recordant el moment que es va redactar el reglament actual i refereix no obstant que, tot i estan a l'empara com diu secretaria, també és veritat que Nasij està a l'empara d'ACATHI i llavors no caldria que hi fos com a grup, però és veritat que necessitem aquests grups per què necessitem un altre tipus de veus i la creació de grups és molt important. Proposa que, mentre no es troba una altra manera de fer-lo més modern s'hauran d'eixamplar l'actual.

Intervé el Sr. Rodrigo Araneda en el sentit que el Consell sigui participatiu i es possibiliti poder parlar més enllà. Pel que fa al canvi diu que ja ve de llarg i que cal iniciar-lo en algun moment, principalment per què no tenim instruments que puguin ser ràpids com ara la comissió d'urgència, element del qual s'ha queixat bastant de temps, per donar resposta a situacions d'urgència i per les quals no es té aquest element. Explica que les realitats que tenim avui en dia, no es constituïran com a entitats jurídiques però si tenen una acció, una veu pròpia diferent. Per aclarir el tema de Nasij, per a ells és una agrupació que té veu pròpia i ell no podria fer de representant de les sensibilitats que té el grup.

Intervé la Sra. Laura Cañadas del Consell de la Joventut sobre el canvi de reglament en relació cal un grup específic per treballar aquest tema més enllà del canvi de nom, hi ha també el tema de la bisexualitat, etc, i de la consideració com a sector d'especial interès l'entitat que ella representa en relació a quants i qui tenen dret a vot i recorda els que varen quedar fora en la darrera votació.



Intervé el Sr. Martín Frasso en relació a la intervenció del Sr. Ricardo Araneda, diu que a part de ser necessària una sensibilitat específica per parlar de les violències que s'experimenten, recorda que ACATHI està constituïda com una associació que treballa temes a nivell de paraigües, de migracions i de diversitat sexual i de gènere. I que si es segueix associant l'islam a temes de estrangeria no ens en sortirem d'aquest cercle i per això, és important que se'ls entengui com una entitat separada si bé és cert que a efectes administratius funcionen a través d'ACATHI, a efectes polítics i reivindicatius funcionen com una cèl·lula totalment independent. I per sobre de tot vol recordar que s'estan fent manuals o guies per a instruir a les persones musulmanes sobre temes d'identitat sexual o de gènere, sense tenir en compte que ja hi ha un col·lectiu treballant aquesta qüestió i explica que sinó tenim cap tipus de veu en aquests processos participatius oficials es continuarà fent i no és pot permetre. Per acabar diu que totes les persones que estem aquí patim opressions i què, en certa manera, sinó permetem participar el grup que representa estarem exercint una opressió més.

Del debat, secretaria conclou que s'incorporen totes tres passen a formar part del Consell com a grups específics sense dret a vot.

Presidència demana un aplaudiment, que es produeix, i felicita les noves incorporacions.

Els Srs. Joaquim Roqueta i Joan Igual insisteixen sobre quan es crearà aquesta comissió de treball de renovació del Reglament que hauria de ser diversa per atendre la diversitat que tenim.

El Sr. Ricardo Rodrigo recorda l'experiència participativa del Consell d'Immigració en relació a la renovació de les normes en base a d'altres experiències de renovació per veure què feia avançar amb les particularitats de cada Consell i en relació a d'altres experiències.

Intervé la presidenta del Consell. Recorda la presentació del mes de juliol i com s'ha anat informant que aquesta revisió s'està fent per a cada consell des de la regidoria de participació i en col·laboració amb l'IGOB, amb un concepte de participació més amplia. En relació al PAM, diu que el volum de feina està sent molt i, sense pressionar, cal veure ara amb quin punt estan aquestes companyes i regidories específiques però és una feina que s'està fent apuntant a la millora, però si és cert que és un tema que necessàriament s'haurà de debatre, com som nosaltres i com volem que sigui el nostre espai de participació. Diu que per avançar, cal veure com és constituirà aquesta comissió i que ella per la seva banda actualitzarà la feina que estan fent a participació i en quin punt es troba.





Intervé la vicepresidenta del Consell, la Sra. Pilar Medrano. Recorda que la Sra. Emilia Pallàs els va dir que abans de fer aquesta comissió s'havien de fer treballs previs i no sap si això continua sent així o si és pot posar en marxa ja, per saber com estan els nostres estatuts.

Intervé la Sra. Emilia Pallàs. Diu que, com a dit la regidora, es poden començar a fer aquests anàlisis previs, i que es farà amb la regidoria de Participació i es farà una preparació per a què en el proper Consell es pugui fer una proposta en aquest sentit.

Presidència diu que cal conformar la comissió per què és una demanda que està sortint i demana que s'avanci en les dues línies.

Dóna pas al següent punt.

Secretaria informa que donem pas a la renovació de la vicepresidència i dels membres de la comissió permanent i n'explica el procediment.

Recorda que per a la vicepresidència hi ha una candidatura, la del Sr. Rodrigo Araneda d'ACATHI. Seguint el costum se li dóna la paraula i es refereix al document tramés sobre la seva candidatura i que s'annexa.

El Sr. Pere Sala informa que a la relació d'entitats que opten a formar part de la Comissió Permanent cal corregir l'error i afegir CCOO a la relació dels que hi opten. El Sr. Joaquim Roqueta, en relació a la llista d'entitats amb dret a vot, planteja que n'hi ha que fa anys que no venen i si algú les vota serà un problema. Secretaria recorda que efectivament aquesta decisió li cal al Consell. Comentada la qüestió s'acorda separar-les de la relació.

Es constitueix la mesa que recomptarà les butlletes i, mentre fa la seva feina, el Consell prossegueix de la mà de la seva presidenta amb el punt de l'ordre del dia referent al PAM. Recorda els diferents mitjans que s'han posat a l'abast de la participació i pel que fa en concret a la del Consell, passa la paraula a la Sra. Emilia Pallàs.

Inicia la intervenció recordant els documents que s'han administrat a les carpetes, un de procés i un més divulgatiu com a dossier de premsa amb continguts bàsics del PAM que es poden consultar en tota la seva extensió al web municipal. Informa que el procés de participació s'ha dissenyat com un híbrid de participació presencial i digital i s'ha creat la plataforma Decidim Barcelona i n'explica la seva utilitat. Recorda que aquestes aportacions no només seran individuals sinó s'introduiran també els debats de grups i que



col·lectivament es podran incorporar. Aquesta plataforma es combina amb convocatòries de debats a la ciutat, al consells sectorials ja constituïts i la resta, per recollir tota la diversitat i pluralitat amb transparència i traçabilitat de totes les aportacions que es fan i que aquestes puguin estar reconegudes i rebin un retorn sobre què sí i què no s'incorpora, potenciant amb els debats col·lectius la construcció col·lectiva i diversa per arribar a propostes que tinguin un cert consens o més consens temàtic o territorial, amb especial protagonisme dels barris i els col·lectius menys visibles. Pel que fa a les aportacions específiques del Consell, informa que es farà una convocatòria específica que s'informarà properament. Per acabar recorda que també es disposarà d'informació de l'avaluació del Pla LGTBI anterior i la redacció del nou.

Presidència segueix la intervenció en relació a la plataforma digital i com les propostes es podran votar, que es veurà quines tenen més suport massiu, que per lògica pesaran més que aquelles que es facin a títol individual. El Sr. Joaquim Roqueta recorda que també es pot participar en els PAD de districte. Presidència recorda la importància que tindria tenir aquí la presència de consellers de districte i per donar també una perspectiva LGTBI de forma territorial.

La Sra. Raquel de Haro pregunta sobre com es dinamitza aquesta plataforma digital i qui la porta. Sembla molt ambiciós i vol saber si és farà a través d'una empresa externa. En relació a la afirmació de la Sra. Emilia Pallàs, de que es vol donar veu als col·lectius menys visibles, també vol saber com es farà.

La Sra. Pallàs diu que preferiria que hagués pogut venir una persona de la regidoria i de l'equip que porta treballant aquests temes fa mesos, comenta que fins i tot hi haurà un equip a la Plaça Sant Jaume. També constata que hi ha persones externes treballant la plataforma i pel que fa als col·lectius menys visibles, comenta que es procura la seva veu en els espais de participació establerts i de les persones i col·lectius com ara persones amb discapacitat, poble gitano o altres, realitats poc visibles potser en els territoris, d'aquí la importància de la feina que estan fent els tècnics dels territoris i àmbits en aquests espais de debat, que també es fan a nivell de ciutat.

Presidència diu que es tracta d'un repte, que aquesta concepció ningú se l'havia plantejada igual, d'aquesta Barcelona que volem.

En relació al punt número sis de l'ordre del dia, recorda que dins la carpeta hi tenen un organigrama que reflexa la part interna de l'Ajuntament, el nivell executiu i gerencial de l'Àrea de Drets Socials del qual els vol fer partícips, i que s'ha pres la decisió que els consells de participació pengin de les unitats de gestió i departaments que porten les mateixes polítiques i temàtiques. Els



informa d'aquests canvis en general per coneixement i també per què n'ha un de concret que té a veure amb el secretari del Consell, el Sr. Pere Sala, que avui perdrem per aquest raó, que li consta la seva dedicació i estima per aquest espai, que participa avui també com homenatge i a qui consultarà si li cal per aprofitar-ne la seva experiència.

D'aquest manera s'anuncia que el Consell Municipal LGTBI passarà al departament de Cicle de Vida, Feminismes i LGTBI i en serà la secretaria la Sra. Meritxell Sáez, qui ja ha estat treballant amb la secretaria sortint tot el necessari per a realitzar un bon traspàs.

Segueix l'ordre del dia. Intervé la Sra. Pilar Medrano en relació al punt 6. Diu que es veu en l'organigrama que es té una nova regidoria que porta el nom LGTBI. Recorda que això no es tenia en l'anterior regidoria, que en relació als temes d'urgència referents a LGTBI es dilataven de sessió en sessió i, comentant-ho amb diferents companys diuen que ara que es té una nova regidoria que porta LGTBI, s'hauria de de notar i agafaria un nou caràcter i que això no s'acaba de notar.

Intervé la Sra. Paulina Blanco en representació de la Fundació Enllaç, per a introduir el tema "Habitatges per a les persones grans lgtbi", tema sobre el qual s'han aconseguit ben poquetes coses i per tant, el que volen fer és donar un nou impuls a aquests tema i mostrar la urgència que tenen les persones LGTBI grans de que hi hagi una complicitat major entre l'administració, potser també entitats privades i les persones LGTBI

Acompanya la seva presentació un PowerPoint, que es farà arribar a les entitats des de l'adreça del Consell i adjuntarà a l'acta, on hi consten totes les peticions i a demés, expressa una doble petició. En primer lloc que les persones que no tenen recursos tinguin un lloc per viure els seus darrers anys de vida i puguin morir dignament i en segon lloc, que es pugui viure un futur amb esperança i amb dignitat.

En acabar, rep l'ovació del Plenari.

Tot seguit intervé el Sr. Eugeni Rodríguez. Felicita la Fundació Enllaç i l'estudi i entén convenient que el Consell Municipal agafi les conclusions, sobre tot per què hi ha coses tant importants com les d'habitatge. Diu que per part seva serà breu. Quant als escrits de casos els passarà a la nova secretària per a què els grups ho coneguin. Pel que fa a la creació d'un nou grup de treball, ja ho va comentar amb el Sr. Andreu Agustí, cal començar en coordinació amb la Generalitat aprofitant que ja hi ha el nou govern i implementar la llei amb tots els aspectes. Quant a la Diputació de Barcelona, creu que també farà feina en aquest sentit.



Presidència recorda que a l'inici ja ha dit que s'abordarien els temes de major complexitat i que el grup tindrà molta feina i, informa que com Ajuntament s'està fent un informe amb les competències de Barcelona com a municipi i analitzant i treballar per consensuar tota aquesta feina amb la resta de grups polítics. A l'inici ja ha dit que aquesta comissió és pot constituir ara i que també tindrà la feina de fer tot l'acompanyament de la implementació, i quan s'instauri la taula de treball a l'Ajuntament de Barcelona encara més. Recorda que per la seva banda creuen que pot ser un espai molt interessant i de treball conjunt i que també pot tenir altres funcions òbviament, però ara recollim la proposta per fer-ho a l'espai de l'Ajuntament de Barcelona. Pel que fa a les persones que hi vulguin ser, presidència diu que es pot fer un mail per saber qui hi vol participar.

Intervé el Sr. Rodrigo Araneda en relació al tema de les persones grans. Diu que ells tenen un exemple de pis social per a persones refugiades o que tenen vulnerabilitat en el tema LGTB com una opció doncs, no sempre comprar un lloc és la solució i sí en canvi buscar un lloguer relativament accessible que pugui generar una situació de convivència i que es pugui complementar amb serveis de mediació, com una de les alternatives interessants a treballar. Per què, si bé és cert què inicialment tots assumim que la convivència entre persones que tenen identitats o vulnerabilitats semblants pot semblar més senzill, no és així, és més complexa. Pel que fa a la implementació de la llei pensa que és central en el cas de Barcelona, pel fet de ser referents en el tema LGTB. Creu que el grup serà un element per a treballar qualsevol dels temes de la seva competència.

Intervé la Sra. Maria Magdalena Barceló, agraeix si se'ls podran fer arribar el PowerPoint de presentació.

Presidència informa que ja es disposa dels resultats de les votacions. Pel que fa a la vicepresidència i que s'han recomptat 21 butlletes de les quals 15 són afirmatius, 6 vots en blanc i 0 en contra.

Es felicita amb aplaudiments al Sr. Rodrigo Araneda.

Presidència intervé per agrair la dedicació de la Sra. Pilar Medrano destacant que el temps que han compartit ha estat molt efectiu i els ofereix la possibilitat d'intervenir.

El Sr. Rodrigo dona les gràcies i diu que assumeix sabent que és molta feina i que ho fa per aportar un gra de sorra en tot allò que els cal fer com a organitzacions LGTBI i també per donar visibilitat en aquells temes que ara no la tenen. Agraeix la confiança i espera complir les expectatives. De nou aplaudiment.



Intervé la Sra. Pilar Medrano, el felicita i li diu que serà dur, que ella s'ho va trobar de cop i que no sabia a on es ficava, que ho va agafar amb molta il·lusió però que assumeix que no és una dona deu, que té dues filles fantàstiques que la necessiten a casa, un negoci propi que també la necessita, una dona encantadora que li diu ja està bé, de manera que li passa el torn entre somriures i li diu que hi serà pel que la necessiti, i que endavant. De nou aplaudiment.

Tot seguit, Presidència informa que després del recompte de vots pel què fa a la comissió permanent les entitats que en formaran part són:

AMPGIL, Casal Lambda, Fundació Enllaç, FLG, Gais Positius, ACGIL, Generem, GAG, FAG, CCOO, ATC i ACEGAL

El Sr. Rodrigo informa que ACATHI renuncia a estar a la permanent atenent a la seva participació com a vicepresident del Consell.

Secretaria recorda que el Sr. Rodrigo Araneda també representarà el Consell Municipal LGTBI al Consell de Ciutat.

Presidència dóna la paraula al Sr. Andreu Agustí que presenta el punt de l'ordre del dia referent a les línies que s'estan treballant des de la regidoria. Acompanya la seva intervenció exhaustiva amb un PowerPoint que també és farà arribar per mail i annexarà a l'acta.

Tot seguit presidència dóna pas al torn obert de paraules.

Intervé el Sr. Ferran Pujol.

Saluda i posa en coneixement del Consell i de les entitats i persones que no n'estiguin informades que, el més d'octubre passat les entitats Afirmat i Projecte dels Noms varen posar en marxa una plataforma amb el nom del Plataforma Gais contra el VIH per promoure una resposta específica al col·lectiu d'homes gais, homes que fan sexe amb homes, bisexuals i dones transsexuals, etc, pel que fa al VIH Sida i en concret exigint un pla d'acció específica al país però també a nivell municipal per fer front a la situació que entenem postergada per molt de temps i gravíssima pel que fa a noves infeccions i que hauria de ser específica, no transversal, per què al llarg d'aquest anys s'ha demostrat que aquesta transversalitat i integració en la qual se'ls volia emmotllar a comportat una falta de visibilitat del problema i una dispersió dels recursos que han anat a para a d'altres grups que no tenen de cap manera la prioritització que és necessita en aquests casos.

Dóna gràcies a les entitats del Consell que hi donen suport i també els vol informar que les entitats ADHARA de Sevilla i Apoyo Positivo de Madrid passen a formar part de la Plataforma amb intenció de fer extensives



aquestes reivindicacions a nivell estatal, per què entenen que la situació és igualment de complicada.

El segon punt, té a veure amb el compromís que aquest Ajuntament va contraure el dia 1 de desembre, en el plenari d'uns dies abans, vehiculitzada pel grup municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya a instancies de Projecte dels Noms i amb el suport del Comitè 1er de desembre, d'adherir-se a la Declaració de París que està basada en el principis que fins a 50 ciutats del món han adherit, entre elles Barcelona i Sevilla, adquirint el compromís de disposar del recursos necessaris per a què en els propers quatre anys s'aconsegueixi reduir de forma significativa les infeccions, això voldria dir reduir-les en un 90 %, doncs estem molt per endarrere en relació a d'altres ciutats. Entén que aquesta adhesió no pot ser un brindis al sol sinó un objectiu i per això, li fa la pregunta a la regidora, i per extensió a tots el grups en la mesura que va ser aprovat pel consistori, de quins seran els recursos. Per acabar agraeix l'atenció.

Intervé el Sr. Joan Igual, que exposa un problema que hi va haver ara fa unes setmanes en la commemoració de l'Holocaust. Diu què dins la comunitat tenen persones com ara el Jordi Petit i l'Armand de Fluvià que mentre han estat vinculats a una entitat no han tingut problemes per anar a als actes o per ser-hi presents. Diu que creu, que creuen, que hi han de ser. Explica que el Jordi amb la desaparició de la Coordinadora va quedar sense aixopluc a diferència del què passa amb l'Armand que el té amb el Casal Lambda però que de qualsevol forma, hi han de poder ser presents com ara en l'acte del Parlament. Informa que proposarà a l'assemblea d'ACEGAL que se'ls faci membres d'honor però creu que ha de ser una cosa del col·lectiu, de la Plataforma si hi són totes les entitats. I què de moment, per sortir del pas se'ls farà membres d'honor i se'ls ho comunicarà oficialment.

Intervé el Sr. Emilio Ruiz per aclarir el per què el Sr. Armand no va estar present el dia de l'acte de l'Holocaust al Parlament de Catalunya ni a l'acte organitzat per l'Ajuntament i la Generalitat el dia 28. Diu que va ser per motius personals, que se'l va convidar i no hi va poder assistir per raons familiars.

Intervé la Sr. Josep M<sup>a</sup> Gómez, en relació a la situació que es va donar amb el Sr. Jordi Petit. Recorda que va estar una errada de protocol i de confirmació, que sí havia estat efectivament convidat i en reconèixer la situació se li va trobar lloc, la qual cosa va provocar certament una certa incomoditat. Diu que es mostra favorable a aquest reconeixement.

Intervé la Sra. Paulina Blanco. En relació a l'organigrama diu que li costa veure la part de participació, l'apartat a on treballaran l'Emi i el Pere. Diu que vol comentar que quan va llegir l'acta del darrer plenari, es va quedar parada



per l'extensió i de com hi figurava tot allò que es va dir. Els agraeix tot l'esforç posat aquests anys, que no ha estat un treball fet de qualsevol manera i que només es fa així si és vol fer bé i per tant, els objectius que s'han aconseguit en el passat a estat gràcies a persones que com ells els han fet costat i els han donat un cop de mà quan ho necessitaven i per tant, abans que es tanqui aquest Consell, vol fer un agraïment a la seva actitud i a la seva feina. De nou un aplaudiment.

Continua presidència dient que és conscient del plantejat pel Sr. Ferran Pujol, que ja n'han parlat recentment i que s'hi està treballant coordinadament amb salut i que ja hi ha cita per la següent trobada i, que tot i no tenir una clau que ara pugui informar, sí que posaran tots els esforços en aquest repte i els que venen.

Intervé el Sr. Jacques Schoofs. Pregunta si el Consell és reunirà sempre a primera hora de la tarda, com avui a les 16:30.

Presidència diu que no hi ha un objectiu d'un horari clar, que en aquesta ocasió ha estat per agenda i que els propers es convocaran a partir de les 18:00h.

Intervé el Sr. Joaquim Roqueta. Demana a la presidenta si ha fet una roda de premsa aquesta tarda. I li diu per què sí apareix al web de l'Ajuntament i els mitjans truquen les entitats i pensa que seria millor que n'estessin informats.

Presidència diu que en aquest cas, més que una roda de premsa hi ha una nota o unes declaracions prèvies d'allò que passarà a continuació i que el contingut acaba per ser el mateix amb el qual ella ha començat el Plenari, només que amb cinc minuts de diferència.

La Sra. Pilar Medrano pensa que hauria de ser al revés i que primer se'n hauria d'assabentar el Consell.

Presidència diu que es pot valorar com fer-ho, que ha estat premsa de l'Ajuntament qui ha entès que es podia fer en simultani i qui ha dit que s'havia de fer així, tot i què si es fa al revés llavors la premsa no ve. Diu que entén allò què se li demana, per què en tot cas són els mètodes de treball i l'assessorament i que ho posarà en coneixement de premsa municipal.

Per acabar, la Ima. Sra. Laura Pérez, agraeix de nou als companys que marxen i aquelles que s'incorporen, i tanca la sessió fins la propera.